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Protokół Nr XXIII / 08 

z Sesji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim w 

dniu 27 maja 2008r. 

XXIII Sesja Rady Powiatu odbyła się 27 maja 2008r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta w 

Nowym Mieście Lubawskim przy ul. Rynek l (ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr l do 

protokołu). 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły ok. godz. 1240. Obrady otworzył i 

prowadził Przewodniczący Rady Powiatu p. Marcin Lesiński. 

Przewodniczący przywitał wszystkich radnych, Starostę Nowomiejskiego p. Stanisława Czajkę oraz 

pozostałych Członków Zarządu, Skarbnika Powiatu p. Halinę Bartkowską, Sekretarza Powiatu p. 

Romana Sosnowskiego, radcę prawnego p. Macieja Sikorskiego, kierowników jednostek 

powiatowych, naczelników wydziałów starostwa powiatowego oraz wszystkich przybyłych na 

sesję (lista obecności gości stanowi załącznik nr 2).  

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na  podstawie  listy  obecności   Przewodniczący   stwierdził,  że  aktualnie  w  posiedzeniu 

uczestniczy 16 radnych, co stanowi quorum przy którym Rada może obradować i podejmować 

prawomocne   uchwały   (lista  obecności   radnych   stanowi   załącznik  nr  3).   W   sesji   nie 

uczestniczył radny Damian Godziński.  

Ad. 3 

Powołanie sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował kandydaturę p. Wicestarosty.  

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za jej przyjęciem. W głosowaniu wzięło udział 15 

radnych. Za głosowało 15 radnych. Wicestarosta nie głosował.  

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad (załącznik nr 4). Następnie zapytał 

czy są inne propozycje do porządku. Propozycji nie było.  

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 16 

radnych. Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  

 

 

 

 



2 
 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołów z XXI i XXII Sesji Rady Powiatu 

Przewodniczący poinformował, że Sekretarzem obrad XXI sesji była radna Danuta Mazurkiewicz. 

Poprosił radną o zabranie głosu. 

Radna Mazurkiewicz poinformowała, że zapoznała się z protokołem z XXI sesji; jego treść jest 

zgodna z przebiegiem obrad. Radna dodała, że odbyła się również XXII – uroczysta sesja z okazji 

190 –lecia Powiatu Lubawskiego, na której nie powoływano sekretarza obrad. Radna zapoznała się 

także z tym protokołem. Stwierdziła, że protokół prawidłowo odzwierciedla przebieg obrad. Radna 

Mazurkiewicz wnioskowała o przyjęcie obydwu protokołów. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołów nr XXI/08 i XXII/08. W 

głosowaniu wzięło udział 16 radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołów.  

Ad. 6 

Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu 

Sprawozdanie z prac Zarządu za okres od 22 kwietnia 2008r. do 18 maja 2008r. (załącznik nr 

5) oraz jego uzupełnienie za okres od 19 do 26 maja 2008r. (załącznik nr 6) odczytała p. 

Ewelina Kwaśniewska. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania do sprawozdania. Pytań nie było.  

Ad. 7 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie wniosków, interpelacji lub zapytań. 

Wniosków, interpelacji i zapytań nie zgłoszono.  

Ad. 8 

Omówienie sytuacji na rynku pracy. Informacja na temat realizacji programów 

przeciwdziałających bezrobociu 

Przewodniczący o zabranie głosu poprosił Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy p. Tadeusza 

Ławickiego. 

P. Dyrektor poinformował, że radni otrzymali Informację o sytuacji na rynku pracy w powiecie 

nowomiejskim w okresie od stycznia do kwietnia 2008r. (załącznik nr 7). Następnie przedstawił jej 

uzupełnienie (załącznik nr 8). 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do tego tematu. 

Radny Ryszard Figurski zgłosił następujące pytania: 

1. Wśród bezrobotnych są 82 osoby z wyższym wykształceniem. Czy przyczyną tego że nie 

mogą znaleźć pracy jest kierunek ukończonych studiów? 

2. Trwają prace nad nowelizacją ustawy o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy. 

 



3 
 

Jakie zmiany na rynku pracy wprowadzą nowe przepisy? 

P. Dyrektor odpowiedział, że nowelizacja ustawy przyniosłaby wiele zmian. Jedna z propozycji 

dotyczy spraw związanych z odmową podjęcia pracy. Obecnie, jeżeli bezrobotny odmówi podjęcia 

pracy, to traci status bezrobotnego na 3 miesiące. Zmiana polegałaby na tym, że bezrobotny, który 

odmówiłby podjęcia pracy traciłby status bezrobotnego na 4 miesiące, po drugiej odmowie – na 6, a 

po trzeciej – na 12 miesięcy. Poza tym ma zmienić się wysokość zasiłku. Kwota zasiłku ma być 

wyższa, ale i zróżnicowana – do 3 miesięcy wyższa, a po tym okresie – niższa. Jedna z form 

aktywizacji bezrobotnych – przygotowanie zawodowe – będzie mogła być prowadzona w miejscu 

pracy i przez dłuży okres -1 roku. P. Dyrektor dodał, że na razie są to propozycje. Od projektu do 

ustawy jest długa droga legislacyjna. Nie wiadomo które z tych propozycji przejdą, a które nie. Jeżeli 

chodzi o bezrobotnych z wyższym wykształceniem, są to osoby które ukończyły różne kierunki 

studiów, zarówno techniczne jak i humanistyczne. Wiele z nich jest po administracji, pracy 

społecznej. Różny jest też okres przez jaki osoby te figurują w rejestrach PUP, część dość długo 

pozostaje bez pracy. 

Radna Mazurkiewicz zapytała czy na terenie powiatu nowomiejskiego pracodawcy poszukują 

pracowników z Ukrainy i Białorusi; czy osoby z tych krajów już są zatrudniane na naszym terenie. 

P. Dyrektor odpowiedział, że w ostatnim czasie zmianie uległ sposób zatrudniania obcokrajowców z 

Białorusi i Ukrainy – jeżeli pracodawca chce zatrudnić taką osobę, wypełnia stosowny wniosek, 

którego kopia zostaje w PUP. Pracodawca występuje o wizę dla tej osoby. W tym roku na terenie 

powiatu zatrudniono kilka osób z Ukrainy. 

Radny Marek Ząbkiewicz zapytał jaka jest stopa bezrobocia w powiecie nowomiejskim. 

P. Dyrektor wyjaśnił, że stopa bezrobocia na koniec marca 2008r. wynosiła 18,7 (koniec stycznia 

20,5; lutego - 19,7; na koniec 2007r. – 20,1) 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze pytania. Pytań nie było. 

Ad. 11 

Informacja dotycząca pozyskiwania funduszy zewnętrznych przez starostwo 

powiatowe oraz jednostki organizacyjne powiatu 

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu p. Artura Bednarczyka specjalistę ds. pozyskiwania 

funduszu pomocowych i wspierania przedsiębiorczości Starostwa Powiatowego. 

P. Bednarczyk poinformował, że przedstawił radnym informację pisemną na ten temat 

(załącznik nr 9). Zawiera ona dane na temat projektów realizowanych przez starostwo 

powiatowe i jednostki organizacyjne, zarówno w których podmioty te były liderem i 

beneficjentem środków, jak i projekty partnerskie. Informacja nie zawiera danych na temat 

dotacji celowych.  
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Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do informacji. 

Radny Marek Tuchalski zapytał czy powiat występował także o dofinansowanie do instytucji 

centralnych m.in. ministerstw. 

P. Bednarczyk odpowiedział ,że tak. Starostwo i jednostki składały wnioski do funduszy 

unijnych m.in. PUP. Starostwo realizuje projekt wspólnie z Olsztyńską Szkołą Biznesu 

skierowany do osób niepełnosprawnych. Było to wniosek złożony do jednego z pierwszych 

konkursów ogłoszonych w tym okresie programowania tzw. projektów pilotażowych. Wniosek 

z naszego powiatu „pokonał” wiele wniosków z całego kraju.  

Radna Mazurkiewicz skierowała pytanie do Dyrektora PCPR. Radna powiedziała, że w tym 

roku przystąpiono do projektu, z którego można pozyskać środki na likwidację barier 

architektonicznych. Z gminy Grodziczno dwie szkoły zamierzają wykonać podjazdy. Radna 

zapytała dlaczego tylko dwie instytucje złożyły wnioski; czy była ograniczona ilość środków 

czy też oznacza to, że w powiecie nie ma już barier architektonicznych. 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie p. Urszula Łydzińska poinformowała, że 

chodzi o program wyrównywania różnic między regionami. Program ten jest realizowany już 

od 2003r. Do wszystkich gmin i instytucji skierowano szczegółową informację w jakich 

obszarach mogą się ubiegać o dofinansowanie. Istotnie, w tym roku tylko gmina Grodziczno 

złożyła dwa wnioski. Wnioski te są przesyłane do PFRON. Dofinansowanie wynosi 75%. To 

jednak gmina decyduje czy chce składać wniosek, czy jest taka potrzeba. P. Dyrektor dodała, że 

realizacja programu kończy się w tym roku i gminy o tym wiedziały. 

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze pytania do tego tematu. Pytań nie było. 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w budżecie 

powiatu na 2008r. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Pytań nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. Uchwałę nr XXIII/178/08 (załącznik nr 10) 

podjęto jednogłośnie.  

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Oświaty, Kultury, 

Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Pytań nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. Uchwałę nr XXIII/179/08 (załącznik nr 11) 
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podjęto jednogłośnie.  

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i  Przyrody 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Pytań nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. Uchwałę nr XXIII/180/08 (załącznik nr 12) 

podjęto jednogłośnie.  

Ad. 13 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

Wniosków i zapytań nie było.  

Ad. 14 

Sprawy różne. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos.  

Starosta poinformował, że spotkanie dotyczące realizacji inwestycji szkolnej odbędzie się 

w czwartek o godz. 11 w sali nr 15. Starosta zaprosił na spotkanie zainteresowanych 

radnych, dyrektorów szkół, dyrektora PUP. 

Przewodniczący poinformował, że następna sesja Rady Powiatu odbędzie się wyjątkowo w 

poniedziałek 30 czerwca, wspólne komisje – w piątek 27 czerwca. Następnie złożył 

radnym i pracownikom starostwa oraz jednostek organizacyjnych powiatu życzenia z 

okazji Dnia Samorządu Terytorialnego.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Radny Lech Czajkowski powiedział, że w porządku każdej sesji, czy to dłuższej czy 

krótszej, powinna być zaplanowana przerwa, po to by móc pewne sprawy przedyskutować. 

Przewodniczący odparł, że weźmie tę propozycję pod uwagę.  

Ad. 15 

Zakończenie obrad XXIII Sesji Rady Powiatu. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący zamknął obrady XXIII Sesji 

Rady Powiatu. 
 

 

              Protokół sporządziła:                             Przewodniczący Rady Powiatu 

                Anna Andrzejczak                                          Marcin Lesiński 

 


